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Informativní zpráva prezidenta ČBA
Mým záměrem je zajistit, aby nejen čeští boxeři mohli i nadále žít své olympijské sny.

Celý svět, i ČBA, už dlouhou dobu sleduje dění ohledně účasti boxerů v programu Olympijských her.
Mezinárodní olympijský výbor (MOV), Český olympijský výbor (ČOV), Národní sportovní agentura
(NSA) i Česká unie sportu (ČUS) vydaly doporučení se neúčastnit akcí, kde startují ruští i běloruští
sportovci. Bohužel na MS boxu žen i mužů povolila IBA startovat Rusům i Bělorusům pod svými
vlajkami a u vítězů hrála i ruská hymna. I přes vstřícnost MOV, který např. v nedávné době doporučil
IJF (nejvyšší orgán juda) za jasných podmínek neutrality atd., účast ruských sportovců na MS, a tím
i kvalifikaci na OH, dělá doposud vedení IBA vše pro to, aby olympijský box po 120 letech
z programu olympiády vypadl. Tvrdošíjně odmítá připustit logické kompromisní požadavky
a privileguje sportovce Ruska a Běloruska nad sportovce Ukrajiny.

Bohužel vedení IBA, přes nepopiratelné pozitivní kroky vedoucí k rozvoji boxu, zneužívá sport
k politickým cílům. 26. června 2019 MOV výbor suspendoval světovou boxerskou federaci AIBA.
Rozhodl tak, že boxerské soutěže na olympijských hrách v Tokiu i kvalifikační turnaje zorganizuje
sám. Členové MOV tím schválili návrh své výkonné rady, která kritizovala boxerskou federaci za
špatné hospodaření, personální záležitosti, systém rozhodčích a nedostatky v antidopingovém
programu. Na OH v Tokiu 2020 (2021) organizovala Olympijský boxerský turnaj „Boxerská pracovní
skupina“ MOV. Tento stejný princip se má opakovat i v Paříži 2024.
Čeho se ale obáváme, je fakt, že box zůstává mimo program Olympijských her v Los Angeles 2028.
James Macleod, ředitel Olympic Solidarity a vedoucí vztahů Národního olympijského výboru v MOV,
se ohledně spolupráce s IBA vyjádřil takto: ”Máme i nadále problémy s Mezinárodní boxerskou
asociací, problémy spojené s řízením, problémy, o kterých Výkonná rada MOV dlouze diskutuje již
mnoho let a upřímně řečeno, už toho máme trochu dost.” Dále popsal hrozby IBA vůči technickým
činitelům jako „pobuřující“.
Pokřivené vztahy za poslední roky s MOV se budou jen těžko napravovat. Situace je velice složitá,
ale jako každá jiná má svá řešení a není potřeba podléhat poplašným zprávám a pesimismu.
Je potřeba si uvědomit, že ČBA patří do rodiny olympijských sportů a na základě toho je také
podporován a financován ze strany NSA. Vyřazení našeho sportu z Olympijských her by pro nás
znamenalo značné finanční ztráty.
Olympiáda v Paříži 2024 box na pořadu mít bude a kvalifikací na ni se zúčastníme. Kvalifikace jsou
pod vedením MOV nikoliv IBA. Olympiáda v roce 2028 bude v USA a je velice těžké si představit, že
by v této boxerské zemi olympijský boxerský turnaj neproběhl.
Tyto skutečnosti, a především správnost olympijské myšlenky, jsou pro vedení ČBA klíčem k dalším
krokům.

Během květnového turnaje GP Ústí nad Labem přišel z ústředí IBA požadavek na okamžité
vyloučení sportovců a funkcionářů USA z tohoto turnaje. Tento turnaj byl dlouhodobě připravován
a je organizován bývalým prezidentem ČBA, Mgr. Svatoplukem Žáčkem. USA těsně před jeho

tel.: +420 242 429 235, e-mail: box@cuscz.cz, IČO: 49278045, MONETA Money Bank, a.s., č.ú: 154927730/0600

mailto:box@cuscz.cz


ČESKÁ BOXERSKÁ ASOCIACE
CZECH BOXING ASSOCIATION
Zátopkova 100/2, 160 17 Praha 6

zahájením opustily řady IBA. Na základě právní analýzy, kterou si nechal pořadatel a VV ČBA
vypracovat, především z pozice slušného hostitele tento požadavek pořadatel i vedení ČBA odmítli
akceptovat. IBA se tuto sportovní akci snažila rozbít také nátlakem na ostatní reprezentace, které
se turnaje zúčastnily, a vyzvala je k okamžitému opuštění akce. Ženské reprezentace Francie
a Brazílie, jejichž mužské části byly ve stejné době na MS v Taškentu, tomuto nátlaku bohužel
podlehly a turnaj opustily. Ostatní reprezentace turnaj dokončily a IBA v této věci vůči nim chystá
protikroky. Zpráva IBA, že by turnaj díky této výzvě opustila ihned i družina Polska není pravdivá.
Stejně jako není pravdivá prezentace IBA týkající se účasti Polské reprezentace na MS v Taškentu.
Zúčastnil se ho individuálně jeden polský sportovec a jeho otec bez spoluúčasti Polského svazu
boxu.
Česká boxerská asociace byla vyzvána IBA k podání vysvětlení startu boxerů USA na GP Ústí.
Zcela nestandardně krátký termín k podání tohoto vysvětlení (čtyři dny včetně neděle) svědčí
o snaze vedení IBA exemplárně potrestat náš svaz. Stanovisko, které bylo IBA prezentováno,
připravil tým mezinárodních právníků a bylo včas doručeno.
Za poslední týdny se změnila politika IBA vs. MOV. Začátkem května 2023 byla ustanovena Ad Hoc
komise IBA, která má jednat s MOV. Domníváme se, že se tak děje v návaznosti na některé akce,
které se IBA nemusely líbit. Doufáme, že IBA bude chtít konečně jednat a ne bojovat s MOV. Možná
k tomu vedly i naše kroky, které byly pro mnoho lidí velmi rázné.

22. 5. 2023 byla ČBA od IBA suspendována na 6 měsíců. Netýká se to sportovců a trenérů. Určitě
to neohrozí přípravu ani účast na Evropských hrách, které jsou nominačním turnajem na Olympijské
hry a případně další přípravu všech reprezentací. Nejsme v tom sami. Suspendovány byly také
svazy Nového Zélandu, Německa, Nizozemska a Švédska. Současný stav je stále v procesu řešení.
Je to těžká doba, a i přes to všechno bych nechtěl mít fotku z MS, kde normálně startují ruští
a běloruští sportovci pod svojí vlajkou a kde zněla i ruská hymna.

Mgr. Marek Šimák
prezident ČBA
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